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Kérdés

„Kap-e támogatást a Zala Megyei Kórház terve a szívcentrum fejlesztésére?" címmel a
Házszabály 91 . §-a alapján kérdést kívánok benyújtani Dr . Kökény Mihály egészségügyi,
szociális és családügyi miniszterhez .
A kérdésre a választ írásban kérem .

Tisztelt Miniszter Úr!

A 2004. évtől felhasználható címzett támogatásokról 2003 őszén készített javaslatot a
Kormány, amiről a Parlament 2004 . 1. negyedévében dönt. Kérdésem a Zala Megyei Kórház
fejlesztési tervére kívánja a figyelmet ráirányítani, mert a Kormányjavaslat nem támogatja a
„szívcentrum" fejlesztését .
Egészségpolitikai, szakmai szempontból nincs fontosabb fejlesztési terület, mint a szív- és
érrendszeri megbetegedések megelőzése és gyógyítása . A Zala Megyei Kórház már
bizonyított, ezért érthetetlen a fejlesztés nem támogatása .
A morbiditási adatok elemzése kapcsán tényként rögzíthetjük, hogy Zala megyében, de a
Nyugat-Dunántúli régióban is az agyér betegség és keringésszervi megbetegedések száma
meghaladja az országos átlagot .
A Zala Megyei Kórház szakembereinek a 90-es évek elejétől fő célkitűzése volt, hogy a
keringési rendszer megbetegedéseinek számát csökkentség, illetve a szövődmények
gyakoriságán javítsanak . Ezen célkitűzés megvalósítása érdekében szervezte át a Zala Megyei
Kórház a kardiológiai ellátását és indította be 1994 . Novemberében megyei kórházak közül
egyedüliként a szívsebészeti tevékenységet .
A Zala Megyei Kórház a Szívsebészeti Osztályának beindításához 1993-ban a Parlament által
megszavazott 3500 millió forinton kívül semmilyen támogatást nem kapott annak ellenére,
hogy az infrastruktúra kialakítása és a szakemberek biztosítása közel 1 milliárdos indító
beruházást igényelt .



A kiemelkedő eredmények és az igények alapján a Zala Megyei Kórház stratégia fejlesztési
programjának egyik legfontosabb eleme a szív- és érrendszeri betegek komplex ellátásának
megszervezése, közkeletű nevén a szívcentrum megteremtése.
Miért is van erre szükség?
A Kardiológiai Osztály elhelyezése nem megfelelő . A regionális ellátást nyújtó kardiológiai
és haemodinamikai osztályon az elmúlt évben közel 4.000 beteget látott el a Zala Megyei
Kórház, ebből 2.500 betegnek volt haemodinamikai beavatkozása. Az új technológia
bevezetésével (értágítás és stent behelyezés) a szívműtét indikációi módosultak, a betegek
1/3-nál a műtét kiváltható . Pont ezen betegek megfelelő elhelyezésére nincs módja kórháznak .
Az ágykihasználások mutatói is alátámasztják ezen jogos igényt : Kardiológia 91,7% ;
Kardiológiai Rehabilitáció 99,1 % volt a 2003-as évben .
Az érrendszeri megbetegedések második legnagyobb csoportját az agyi érbetegek alkotják . A
Neurológia, mely ezen betegek ellátásával foglalkozik, a központi telephelytől több mint 5
km-re lévő telephelyen található . A két telephely közti távolság a diagnosztikai (CT, MR,
Angió, labor) hozzáférést megnehezíti, ezzel a gyógyulás esélye romolhat, ezért a címzett
beruházási program eleme, hogy a Neurológiai Osztály a belső telephelyen legyen
elhelyezhető .
A Zala Megyei Kórház stratégiai terve a szív- és érrendszeri komplexum megteremtését
célozza, amihez a tulajdonos is biztosít forrásokat, de megvalósíthatatlan címzett beruházási
támogatás nélkül . Annál is inkább fontos lenne, mert az agyi érbetegek diagnosztizálásához és
gyógyításához a Zala Megyei Kórház minden egyéb szükségletet biztosít : speciális
szakrendelések, magas színvonalú diagnosztikai háttér, gyógytorna, pszichoterápia,
logopédia .
A Zala Megyei Kórház regionális helyzete még a szlovén, osztrák területről is indulálhat
betegellátást, ha ennek feltételei adottak lennének .

Kérdezem Miniszter Úrtól :

- Lehet-e bármilyen szakmai, egészségpolitikai ellenérvet felhozni a Zala Megyei Kórház
,,szívcentrum" fejlesztési terve ellen?

Jók-e azok a prioritások, amelyek a bizonyítottan eredményes Zala Megyei Kórházat
kihagyják a címzett beruházási támogatások köréből?

Milyen megoldást lát, hogy a vitathatatlan indokolt fejlesztés 2004 . folyamán
megkezdődhessen?

Várom megtisztelő válaszát .

Budapest, 2004 . február 24 .
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